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Resum sessió grup  
 

Dia: 5 d’octubre 

Hora: 16:00 a 18:00 

Lloc: C. València 344 – entresols 2 
 

 

Ordre del dia: 
Benvinguda 
Presentació de la nova coordinadora del grup de treball 
Proposta del calendari i pla de treball 
Debat i conclusions 
 
Assistents 
Corina Albir – Federació d’Assosciacions de Veïns i Veïnes de Barcelona-FAVB 
Carme Catalán – Xarxa de Dones per la Salut 
Emilia Expósito – Coordinadora d’Usuaris de la Sanitat, Salut,Consum i Alimentació-CUS 
Margarita Gonzalez – Consorci de Serveis Socials 
Dàvide Malmusi – Direcció Programa de Salut 
MªAngels Moreno – Resposable Sanitat CCOO de Barcelona 
Gemma Parramon – Societat Catalana de Psiquiatria i Salut Mental 
Miquel Recasens – Col·legi de Farmacèutics de Barcelona 
Isabel Ribas – Fundesplai 
Carmen Santana – Ciutadania 
Mercé Vidal – Títol personal 
Montserrat Casamitjana – Coordinadora del grup de treball 
Sofía Ferré – Coordinadora del grup de treball 
Imma Vallverdú – Coordinadora del grup de treball 
Carme Carrera – Tècnica referent CMBS 
Gina Grifoll – Secretaria tècnica CMBS 
 
S’excusen 
Lucía Artacoz – Agència de Salut Pública de Barcelona 
Marta Carrera – Federació d’Assosciacions de Veïns i Veïnes de Barcelona-FAVB 
Cristina Mariano – Fundació Lliga Catalana d’Ajuda Oncológica 
Encarna Muñoz – Representant consell IMPD 
Conchita Peña – Consorci Sanitari de Barcelona 
Marta Poll – Federació de Salut Mental 
Ada Ruiz – Fundació Congrés Català de Salut Mental 
 

Resum de la sessió 

La Montserrat dona la benvinguda a les assistents a la primera sessió presencial de treball. Informa que al 
novembre, per raons familiars, marxarà per un període de sis mesos. Durant aquest temps ocuparà el seu 

lloc en la coordinació l'Imma Vallverdú, infermera que s'acaba de jubilar,  amb una llarga experiència en 

gestió de temes de salut i socials: infància, adolescencia, gent gran i sistemes d'informació. Quan torni la 
Montserrat, la Sofía deixarà el càrrec, i quedaran com a coordinadores del grup de treball, la Montserrat i 
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l'Imma. Es repassa la llista de les persones que han excusat l'assistència, es fa una roda de presentació dels 
assistents, i es dona la benvinguda a la Margarita Gonzalez del Consorci de Serveis Socials, que s'incorpora 
al grup de treball. 
 
Les coordinadores demanen poder fer les sessions mixtes, ja que hi ha persones que volen participar, però 
no disposen de temps per assistir presencialment. La pròxima sessió al novembre esperem poder-la fer en 
aquest format. 
Es fa un repàs de la infografia on consta les propostes elevades el curs passat al Consell de tots els grups 
de treball, d'on poden sorgir interrelacions concretes amb altres grups, com per exemple amb el grup de 
drogodependències, amb qui s'ha parlat de fer una sessió conjunta al desembre. També es pot tractar el 
tema de les residències amb el grup d'envelliment, o la violència infantil amb el grup d'infància. 
En relació amb aquest tema, la Carme Carrera exposa que, com ella té una visió de tots els grups de 
treball, pot detectar la possibilitat de treballar transversalment el temes que afectin o on coincideixin 
diferents grups. 
 
Es comenta el document llarg que es va enviar al grup de salut, on queda plasmada de manera més 
extensa, la feina feta. En aquest sentit, s'informa de la creació de la web on quedaran registrades les actes 
i els documents que puguin ser d'interès, de manera que estiguin tots recollits i es puguin consultar. 
De cara al nou curs es veu interessant compartir els informes de salut: informe de salut a Barcelona 
i l’enquesta FRESC, sobre salut i adolescència. 
 
A continuació, la Sofía exposa la proposta de calendari i el pla de treball que han elaborat les 
coordinadores. Pot ser susceptible a canvis en funció del que decideixi el grup. 
16 de novembre – Salut mental. 
12 de desembre – Es preveu fer una sessió conjunta amb el grup de drogodependències a partir dels 
informes de salut. 
11 de gener – Recollida dels indicadors que falten 
8 de febrer – Treballar els indicadors 
15 de març - 
26 d'abril - 
24 de maig – Concreció de propostes per elevar a l'ajuntament 
 
Per tancar el pla de treball del curs passat, va quedar pendent acabar de concretar els indicadors d'alguns 
temes, en relació amb les fitxes que es van treballar. Es demanarà a l'Agència de Salut Pública i al Lluís 
Torrent, que faciliti els indicadors relacionats amb la salut. La Carme Carrera informa que es demanarà a 
tots els grups que facin les demandes concretes al Lluís per tal de poder respondre als coordinadors/es en 
una sessió conjunta. 
La Montserrat demana que algunes de les persones que van participar en els grups de treball, o que 
estiguin interessats, puguin revisar el que es va treballar i fer més aportacions, si cal. 
La Sofía segueix amb l'exposició de la proposta de temes: 
Recuperar d'anys anteriors el tema de la salut mental, encara vigent. Fer un balanç de l'últim pla de salut 
mental, i fer propostes pel nou pla. 
En la línia del que es va treballar el curs passat, acabar de completar el que queda pendent i treballar sobre 
la rehabilitació, la podologia i oftalmologia, fent servir la mateixa metodologia. 
La integració dels serveis socials i salut que estava damunt la taula, han pensat que és millor reprendreu el 
pròxim curs 2023/24, ja que cal que el tema estigui més avançat. 
Dites les propostes, es demana als assistents que facin aportacions sobre temes que considerin tenir en 
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compte per aprofundir. 
 
En Dàvide planteja que es puguin fer les sessions en dies alterns, que no sempre siguin els dimecres, i així 
obrir l'espai a les persones que no els hi va bé aquest dia. També proposa que es pugui fer el mateix amb 
l'espai. En relació amb aquest punt, cal esmenar la dificultat a l'hora de demanar espais a Viladomat, ja 
que tenen poca disponibilitat, i poques vegades aconseguim reservar-ho. Planteja que el tema de salut 
mental es podria treballar al novembre, per tal de poder recollir les aportacions del grup i traslladar-ho al 
nou pla de salut que s'està confeccionant. 
 
Es demana informació sobre la xerrada que es va fer al juny sobre l'eutanàsia. No està contemplada amb 
indicadors, ja que no es va contemplar com a sessió, sinó com a xerrada oberta a tothom. S'enviarà els 
documents que se'n van exposar en la xerrada. 
La Carme informa que, en el plenari de tardor del pròxim 13 d'octubre, està previst presentar la web del 
Consell on cada grup podrà recollir tota la informació relativa als temes treballats i les actes de les 
sessions, de manera que estigui recollida i accessible per a tothom. S'adjuntarà tota la documentació i les 
actes del curs passat. 
Un tema que es proposa per tractar és el del suïcidi amb relació a la salut mental. 
Es planteja treballar sobre el tema dels professionals sanitaris a les residències de gent gran. La manca de 
metges i infermeres en tots els àmbits de la sanitat, i en concret a les residències de gent gran, on a part 
de tenir poc personal, molts cops no tenen la titulació necessària i fan feines de responsabilitat que no els 
hi correspon. S'insta a les persones que estiguin en aquestes situacions, que facin denúncia, siguin elles o 
siguin la família. Es decideix que és un tema que no s'ha d'abandonar, en aquest sentit es veu interessant 
poder compartir aquest tema amb els grups de serveis socials i d'envelliment. Es traslladarà la proposta de 
treballar aquest tema als altres grups. 
 
La Isabel pensa que en el grup es plantegen temes molt diversos, i es tracten temes que no corresponen a 
l'àmbit municipal. Els resultats que es facin dels debats fins a quin punt poder servir d'alguna cosa. Planteja 
que potser caldria focalitzar els temes que realment puguin tenir incidència. La Sofía respon que hi ha 
temes que depenen de lleis o altres institucions i no es poden canviar, però es poden buscar maneres 
d'implicació i suport per part de l'administració municipal, el grup ha de definir propostes concretes, 
focalitzar què vol aconseguir i quines propostes elevarà. Cal tenir en compte, però, que l'ajuntament forma 
part de les taules de treball on participen membres de totes les institucions, i pot traslladar les propostes 
que han elevat els grups de treball. 
La Carme destaca que aquesta reflexió també la tenen la resta de grups de treball, i cal diferenciar i tenir 
clar el que correspon a l'ajuntament, però també traslladar les necessitats detectades i que es puguin 
elevar a qui correspongui. 
En Miquel demana que hi hagi un retorn de les propostes que s'han fet. S'informa que en el Plenari 
del dia 13, que és obert a tothom que vulgui venir, es farà aquest retorn. En funció de les respostes es 
veurà si queda algun tema pendent. 
 
 
 
 
 
 
 
 


